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Spørgsmål nr. 251 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren, på baggrund af oplysninger om at Statsfor-

valtningen påtænker at holde et årligt møde med bistandsvær-

gerne og også mener, at det kunne være godt, at politiet gjorde 

det samme, redegøre for sin holdning til og tage initiativ til at 

sådanne møder med politiet iværksættes?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigsadvokaten, der har oplyst følgende, hvortil jeg kan hen-

holde mig: 

 

”Politiet og anklagemyndigheden har løbende kontakt til og 
samarbejde med de beskikkede bistandsværger. Der har ikke 

hidtil som en del af dette samarbejde være afholdt faste årlige 

møder.  

 

De to regionale statsadvokater, som bl.a. fører tilsyn med sa-

ger, hvor personer er idømt foranstaltninger over for psykisk 

syge mv. og har fået beskikket en bistandsværge, har oplyst, at 

der indtil videre ikke er fundet behov for som en del af samar-

bejdet at etablere mere faste mødestrukturer. Statsadvokaterne 

er heller ikke umiddelbart bekendt med, at de beskikkede bi-

standsværger over for anklagemyndigheden har efterspurgt 

dette.  

 

Skulle der imidlertid opstå behov for nærmere at drøfte ele-

menter af samarbejdet med bistandsværgerne, eller viser der 

sig mere generelt behov for at etablere en fast mødestruktur, 

herunder hvis der efter bistandsværgernes opfattelse er behov 

for det, deltager anklagemyndigheden selvsagt gerne heri.”   
 

 

 


